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جلسه ستاد اردوهای جهادی دانشگاه علوم پزشکی تبریز برگزار شد

دکتر مهدی نظری: به نظرم می توان از پتانسیل اردوهای جهادی در حوزه آموزشی و پیشگیری استفاده کرد

به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی تبریز، جلسه ستاد اردوهای جهادی دانشگاه علوم پزشکی تبریز با حضور معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه در اتاق جلسات

مدیریت فرهنگی در مجتمع فرهنگی و رفاهی امید برگزار شد.

در ابتدای این جلسه، معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه علوم پزشکی تبریز با اشاره به اینکه اردوهای جهادی از سالیان گذشته در دانشگاه ها رواج داشته است و به صورت غیر

سازمان یافته برگزار می شد، گفت: با درخواست و همت دانشجویان علاقه مند و توانمند به کار اجتماعی و با ارائه درخواست به شورای فرهنگی دانشگاه و موافقت آن غالبا توسط

بسیج دانشجویی دانشگاه برگزار می گردید.

دکتر مهدی نظری با بیان اینکه در سال گذشته جهت هماهنگی بیشتر و انسجام در اردوهای جهادی و حضور گسترده نهادهای مختلف دانشگاهی، «آیین نامه فعالیت های

جهادی دانشگاهیان» نوشته و ابلاغ شد، ادامه داد: مطابق این آیین نامه، معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه به عنوان رئیس و مدیر امور فرهنگی به عنوان دبیر این ستاد

معرفی شده اند و معاونت بهداشت، درمان و دارو، توسعه مدیریت و منابع، تشکل های دانشجویی و دانشگاهی و کانون ها ، اعضای این ستاد را تشکیل می دهند.

وی توانمندی، علاقه مندی و انگیزه دانشجویان شرکت کننده در اردوهای جهادی را ستودنی دانست و افزود: بایستی از این پتانسیل عظیم به نحو شایسته و موثری بهره گیری

کنیم.

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه با اشاره به اینکه در تمامی شهرستان های استان پزشک داریم و در زمینه ارائه خدمات تخصصی درمانی نیاز اضطراری به دانشجویان

احساس نمی شود، گفت: به نظرم می توان از پتانسیل اردوهای جهادی در حوزه آموزشی و پیشگیری استفاده کرد و پیشنهاد می کنم معاونت بهداشتی دانشگاه نیازهای خود را

به صورت مدون اعلام کند تا بتوانیم با استفاده از آن به سامان دهی اردوهای جهادی به گونه ای که واجد تاثیرگذاری حداکثری باشد، اقدام نماییم.

دکتر نظری در ادامه سخنانش به عملکرد دانشگاه علوم پزشکی در موضوع زلزله اخیر میانه اشاره کرد و ادامه داد: دانشگاه در این مورد در مورد بسیار خوب عمل کرده و از همان

لحظات اولیه این رخداد تاثر انگیر در کنار مردم مصیبت زده قرار گرفته است و تمامی مصدومان در شهرستان های میانه و سراب تحت درمان قرار گرفتند.

وی با اشاره به لزوم تشکیل تیم های بحران دانشجویی برای حضور در مواقع بحرانی، افزود: برای تحقق این امر از شما می خواهم تا نسبت به ثبت نام دانشجویان اقدام کنید تا

توسط کارشناسان اورژانس 115 و هلال احمر آموزش لازم در اختیار این شرکت کنندگان قرار گیرد و در مواقع لزوم نسبت به کارگیری این عزیزان اقدام شود.

در ادامه این جلسه، دکتر مجید کارآموز، قائم مقام معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی تبریز با اشاره به اینکه ادعایی در مورد پوشش صد در صدی ارائه خدمات بهداشتی و

درمانی در استان علی الخصوص شهر تبریز نداریم، گفت: اردوهای جهادی دارای پتانسیل بسیار بالایی است و بایستی با غنیمت شمردن این اردوها، به دنبال افزایش بازدهی و

تاثیرگذاری آنها باشیم.

وی با بیان اینکه نحوه ارائه خدمات با استقرار سامانه سیب (سامانه یکپارچه بهداشت) تغییر یافته است، ادامه داد: ورود به سامانه سیب از طریق کد ملی و ایجاد حساب کاربری

ممکن است و این مورد سبب می شود در زمینه ارائه خدمات بهداشتی در قالب اردوهای جهادی با چالش هایی رو به رو شویم.

قائم مقام معاون بهداشتی دانشگاه با اشاره به اینکه ارائه خدمات بهداشتی مستمر با موردی و مقطعی بر اساس سامانه سیب بسیار متفاوت است، افزود: احساس عدم همکاری

معاونت بهداشتی دانشگاه با اردوهای جهادی به خاطر دلایل ساختاری است و قوانین و مقررات، محذوراتی را برای این معاونت در مورد اردوهای جهادی ایجاد کرده است.

در این جلسه، دکتر خداداد خدادادی، رییس اداره مشاوره و سلامت روان دانشگاه علوم پزشکی تبریز نیز با اشاره به پتانسیل عظیم اردوهای جهادی، گفت: در نظام سلامت شاهد

خلاء هایی هستیم و بایستی برای جبران این خلاءها برنامه ریزی کنیم.

وی چگونگی بهره گیری از توان و نیروی بزرگ اردوهای جهادی برای تاثیرگذاری حداکثری را امری مهم دانست و ادامه داد: با شناسایی خلاءها و برنامه ریزی دقیق و کارشناسانه

می توان از ظرفیت اردوهای جهادی بیشترین استفاده را نمود.

دکتر خداداد خدادادی با انتقاد از توجه صرف به امر درمان در اردوهای جهادی، افزود: در اردوهای جهادی می توان با فعالیت در زمینه آموزش و پیشگیری به افزایش شاخص های

سلامت کمک کرد.

رییس اداره مشاوره و سلامت روان دانشگاه با بیان اینکه حذف دانشجویان از اردوهای جهادی، این اردوها را بی معنی می کند، گفت: اردوهای جهادی عملا آموزش دو طرفه

است؛ از یک سو دانشجویان، آموزش های لازم را به خدمات گیرندگان نظام سلامت ارائه می کنند و از سوی دیگر دانشجویان با مشکلات مناطق مختلف از نزدیک آشنا می شوند

که برای آنان آموزش شناخت محیط پیرامون شان است.

در این جلسه، دکتر فرشی آذر از بسیج جامعه پزشکی استان نیز با اشاره به اینکه فعالیت در حوزه آموزشی ممکن است برای همه دانشجویان شرکت کننده در اردوهای جهادی

جذاب نباشد، گفت: دانشجویان رشته های پزشکی علاقه مند به ارائه خدمات در حوزه درمان هستند و در این زمینه دارای شور و اشتیاق هستند و بسیج جامعه پزشکی استان

آماده است از امکانات و زمینه های قانونی خود در برگزاری اردوهای جهادی در حوزه درمان با تشکل ها و کانون های دانشجویی همکاری کند.

در جلسه ستاد اردوهای جهادی دانشگاه علوم پزشکی تبریز مقرر گردید معاونت بهداشتی دانشگاه در مدت یک هفته نیازهای خود در این حوزه را به این ستاد اعلام کند تا بر

اساس آن به سامان دهی نیروها در قالب اردوهای جهادی اقدام گردد. همچنین در این جلسه کلیات برنامه های انجمن اسلامی دانشجویان دانشکده داروسازی و کانون اردوهای

جهادی با نظر مثبت اعضا به تصویب رسید.
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